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RO.0002.2.2025 

Rada Miejska w Wolborzu 

Protokół 

XII Sesja Rady Miejskiej w Wolborzu w dniu 13 marca 2025 

Obrady rozpoczęto 13 marca 2025 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 10:21 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Arkadiusz Bąbol 

2. Dorota Bedyniak-Walaszczyk 

3. Joanna Biniek 

4. Krzysztof Czapla 

5. Barbara Dziubałtowska 

6. Marek Gajda 

7. Łukasz Jagiełło 

8. Bogumiła Jagodzińska 

9. Anita Kiszczak 

10. Zbigniew Klewin 

11. Bogdan Pytel 

12. Bronisław Rożek 

13. Janusz Swarbuła 

14. Paweł Swarbuła 

15. Gabriel Zaremba 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyły następujące osoby: 

1. Andrzej Jaros – Burmistrz Wolborza 

2. Dymitr Jędryka – Zastępca Burmistrza Wolborza  

3. Izabela Midera – Skarbnik Gminy   

4. Elżbieta Bijoch – Sekretarz Gminy  

5. Grzegorz Adamczyk – dyrektor SP w Wolborzu 

6. Anna Drozdowska – dyrektor SP w Goleszach Dużych 

7. Wiesława Gralińska - dyrektor SP w Komornikach  

8. Ewa Wąchała - dyrektor przedszkola samorządowego w Wolborzu  

9. Marzena Kusideł – Kierownik MOPS 

10. Ewelina Hak – dyrektor WCK   

11. Zbigniew Klauz  – Wiceprezes KOM-WOL 

12. asp. Szt. Przemysław Rozwadowski – Komendant Komisariatu Policji w Wolborzu  
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1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin poddał pod głosowanie protokół z XI Sesji Rady 

Miejskiej w Wolborzu 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcie protokołu z XI. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara 

Dziubałtowska, Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew 

Klewin, Bogdan Pytel, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

W związku z brakiem wniosków o zmianę porządku obrad Przewodniczący Rady Zbigniew 

Klewin przystąpił do realizacji punktu 3 porządku obrad. 

3. Sprawozdania z działalności w okresie międzysesyjnym: 

 a) Przewodniczącego Rady Miejskiej 

29 stycznia – wraz z Burmistrzem wręczono decyzje o przyznaniu stypendium sportowego 4 

sportowcom z terenu gminy Wolbórz; 

31 stycznia – Koncert Noworoczny  

05 lutego – udział w V Noworocznym Turnieju w Piłkę Siatkową w SP w Goleszach Dużych.  I 

miejsce – Urząd Miejski w Wolborzu 

07 marca – wspólnie z Burmistrzem panią Skarbnik Radnym Pawłem Swarbuła oraz Januszem 

Swarbułom wzięli udział w wojewódzkich samorządowych zawodach w strzelectwie sportowym 

w Szczercowie; 

08 lutego – wraz z Burmistrzem udział w 10 leciu Teatru Amatorskiego AleTEATR w 

Koszęcinie; 

15 lutego – udział w zebraniu sprawozdawczym OSP w Lubiaszowie; 
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21 lutego – udział w  Sportowe podsumowanie Ziemi Piotrkowskiej 2024. Wybrano najlepszych 

sportowców i trenerów powiatu piotrkowskiego. Podsumowanie odbyło się w Grabicy.  

22 lutego – udział w zebraniu sprawozdawczym OSP w Psarach Starych; 

25 lutego – udział w Walnym Zebraniu Stowarzyszenia Dolina Pilicy; 

28 lutego – w ramach XXV Spartakiady Władz Samorządowych Powiatu Piotrkowskiego odbyły 

się rozgrywki w tenisa stołowego w Łękach Szlacheckich wraz Katarzyną Krośnią, Sołtysem 

Robertem Linkiem oraz radnym Gabrielem Zarembą reprezentowano gminę Wolbórz  

28 lutego - udział w zebraniu sprawozdawczym OSP Żarnowica.  

04 marca - wziął udział II konsultacjach GDDKiA  nt. przebiegu drogi S12 przez gminę Wolbórz, 

które odbyły się z mieszkańcami gminy w sali OSP w Wolborzu; 

06 marca – spotkanie z mieszkańcami Sołectwa Bogusławice w sprawie przebiegu drogi S12 

przez sołectwo.  

07 marca -  udział w Kole w spotkaniu samorządowców z Regionalną Dyrekcją Lasów 

Państwowych w Łodzi;  

9 marca - udział w koncercie z okazji Dnia Kobiet i Mężczyzn w WCK,  

10 marca -  udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego, spotkanie z mieszkańcami Studzianek w sprawie przebiegu drogi S12;  

11 marca -  udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia; 

12 marca -  udział w posiedzeniu Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu 

 b) Burmistrza Wolborza. 

28 stycznia – Burmistrz wspólnie z dyrektorem KRUS złożył życzenia pani Mariannie Rokicie 

mieszkance Swolszewic Dużych z okazji 100 rocznicy urodzin.  

29 stycznia – wręczono decyzje o przyznaniu stypendium sportowego 4 sportowcom z terenu 

gminy Wolbórz; 

31 stycznia - udział w spotkaniu w GDDKiA w Łodzi w sprawie podsumowania jesiennych 

konsultacji przebiegu drogi S12 przez gminę Wolbórz; 

31 stycznia – Koncert Noworoczny na który podsumowano działania w 2024 roku oraz 

przedstawiono plany na 2025 rok ponadto  przedstawiono sylwetki 3 Zasłużonych dla Gminy 

Wolbórz – Pani  Danuty Gwóźdź, Pani Jolanty Latocha i Pana Dariusza Łęczyckiego; 
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03 lutego - spotkanie w Łodzi z przedstawicielami wojewody łódzkiego w sprawach związanych 

z Obroną Cywilną; 

04 lutego – udział w Konwencie Wójtów i burmistrzów Powiatu Piotrkowskiego w Gomunicach; 

05 lutego – Burmistrz wręczał nagrody w V Noworocznym Turnieju w Piłkę Siatkową w SP w 

Goleszach Dużych.  I miejsce – Urząd Miejski w Wolborzu 

06 lutego – comiesięczna narada z Sołtysami Gminy Wolbórz; 

07 marca – udział w samorządowych zawodach strzeleckich w Szczercowie; 

08 lutego - udział w 10 leciu Teatru Amatorskiego AleTEATR w Koszęcinie; 

13 lutego - udział w spotkaniu Stowarzyszenia Dolina Pilicy w Twardej, gdzie omawiano 

możliwości ubiegania się o dotacje unijne; 

14 lutego – Burmistrz spotkał się z laureatami olimpiad wiedzy wręczył  bony upominkowe - 

Justyna Stępień, Zuzanna Kałużna oraz Kornel Jędrzejczyk to laureaci i finaliści konkursów 

przedmiotowych organizowanych przez Łódzkiego Kuratora Oświaty; 

15 lutego – udział w zebraniu sprawozdawczym OSP w Lubiaszowie; 

15 lutego - udział w dorocznej odprawie samorządowców w Komendzie Miejskiej Policji w 

Piotrkowie Trybunalskim.  

27 lutego - udział w Walnym Zebraniu Sprawozdawczym Spółki Wodnej w Wolborzu.  

28 lutego - udział w zebraniu sprawozdawczym OSP Żarnowica.  

01 marca - udział w zebraniu sprawozdawczym OSP Żywocin 

04 marca - wziął udział II konsultacjach GDDKiA  nt. przebiegu drogi S12 przez gminę Wolbórz, 

które odbyły się z mieszkańcami gminy w sali OSP w Wolborzu; 

06 marca – comiesięczne spotkanie  z Sołtysami Gminy Wolbórz, spotkanie z mieszkańcami 

Sołectwa Bogusławice w sprawie przebiegu drogi S12 przez sołectwo.  

07 marca -  udział w Kole w spotkaniu samorządowców z Regionalną Dyrekcją Lasów 

Państwowych w Łodzi; udział w zebraniu sprawozdawczym Towarzystwa Sportowego 

Szczerbiec Wolbórz.  

9 marca - udział w koncercie z okazji Dnia Kobiet i Mężczyzn w WCK, podczas którego 

wręczono bon podarunkowy dla rodziny Niewiadomskich, których syn Julian był pierwszym 

narodzonym dzieckiem w gminie w 2025 r. 
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10 marca -  udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego, spotkanie z mieszkańcami Studzianek w sprawie przebiegu drogi S12.  

11 marca -  Burmistrz Wolborza wraz z delegacją sołtysów wziął udział w wojewódzkich 

obchodach Dnia Sołtysa w Łodzi. W trakcie uroczystości uhonorowany został Ryszard Jaśkowski 

sołtys Lubiaszowa, który funkcję pełni już 36 lat; 

11 marca -  udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia. 

12 marca -  udział w posiedzeniu Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu 

 

4. Przedstawienie i rozpatrzenie informacji o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na 

terenie gminy. 

Komendant Komisariatu Policji w Wolborzu asp. szt. Przemysław Rozwadowski – 

poinformował, iż pełni funkcje komendanta od 1 września 2024 roku. Następnie przeszedł do 

omówienia sprawozdania z działalności Komisariatu Policji w Wolborzu  i  Posterunku Policji w 

Moszczenicy w 2024 roku. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

Radny Bronisław Rożek – podziękował za interwencje policji przy magazynie Dino, gdzie tiry 

parkują przy drodze i pozostawiają śmieci.  

Komendant Komisariatu Policji w Wolborzu asp. szt. Przemysław Rozwadowski – 

poinformował, iż patrole policji w tym miejscu pojawiają się często, kierowcy zostali ukarani 

mandatami informacja ta między kierowcami jest przekazywana więc chwilowo jest spokój. 

Niestety właściciel magazynu na parking wpuszcza tylko samochody DINO inni kontrahenci nie 

mają możliwości wjazdu na parking w celu oczekiwania na rozładunek. Niestety jest impas.  

Radny Bronisław Rożek – zwrócił uwagę na dodatkowe patrole Policji które pojawiają się na 

terenie miasta Wolborza. Poinformował, iż patrole te skupiają się na przestrzeganiu kodeksu 

drogowego – krają mieszkańców za złe parkowanie, czy przechodzenie w niedozwolonym 

miejscu przez ulicę natomiast nie interweniują kiedy tiry przejeżdżają przez Wolbórz.  

Poinformował, iż rozmawiał z takim patrolem, i niestety nie byli oni świadomi, iż na wjeździe do 

Wolborza jest zakaz wjazdu powyżej 10 ton.  

Komendant Komisariatu Policji w Wolborzu asp. szt. Przemysław Rozwadowski – 

poinformował, iż patrole w Wolborzu oddelegowani są z  piątej kompanii oddziałów prewencji z 

Łodzi odprawy mają w Piotrkowie, w związku z tym zwróci się do Naczelnika w Piotrkowie o 

zwrócenie uwagi na tiry w Wolborzu.  

Radna Rady Miejskiej Joanna Biniek – zwróciła uwagę na parkujące samochody przy 

przystanku na placu Jagiełły przy kwiaciarni. Kierowcy busów skarżą się że nie mają możliwości 

zatrzymania się na przystanku.  
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Komendant Komisariatu Policji w Wolborzu asp. szt. Przemysław Rozwadowski – 

zadeklarował, iż zwróci uwagę parolom na ten problem.  

5. Przyjęcie oferty kulturalnej Wolborskiego Centrum Kultury oraz Miejskiej Biblioteki 

Publicznej w Wolborzu na rok 2025. 

Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin poinformował, iż oferta kulturalna szeroko omówiona 

została na posiedzeniu Komisji Oświaty oraz na posiedzeniu Komisji Budżetu z uwzględnieniem 

kosztów, ponadto oferta dostępna jest w systemie esesja, dlatego tez proponuje odstąpić od 

czytania oferty a otwiera dyskusję. Wobec braku głosów w dyskusji zwrócił się do 

Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w sprawie oferty kulturalnej Wolborskiego 

Centrum Kultury oraz Miejskiej Biblioteki Publicznej na rok 2025.  

  

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Marek Gajda – przedstawił 

pozytywną opinię Komisji.  

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Janusz Swarbuła – również 

przedstawił pozytywną opinię Komisji.  

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia oferty kulturalnej Wolborskiego Centrum Kultury oraz Miejskiej Biblioteki Publicznej 

w Wolborzu na rok 2025. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara 

Dziubałtowska, Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew 

Klewin, Bogdan Pytel, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

 

 

6. Podjęcie uchwał: 

 a) w sprawie przyjęcia Programu Osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” w Gminie 

Wolbórz na rok 2025; 

Kierownik MOPS Marzena Kusideł – poinformowała, iż na  podstawie artykułu 18 ust. 2 punkt 

15 ustawy z 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym w związku z artykułem 17 ust. 2 punkt 4 
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i artykuł 110 ust. 10 ustawy o pomocy społecznej przyjmuje się program osłonowy Korpus 

Wsparcia Seniorów w gminie Wolbórz na rok 2025 w module II w zakresie świadczenia usług 

opiekuńczych dla osób w wieku 60 lat i więcej poprzez dostęp do tzw. opieki na odległość, w 

brzmieniu stanowiącym załącznik do niniejszej uchwały. Środki na realizację działań w ramach 

programu Korpus Wsparcia Seniorów na rok 2025 będą pochodziły z budżetu gminy w 

wysokości 20%, oraz dotacji z programu Korpus Wsparcia Seniorów na rok 2025 w wysokości 

80%. Program będzie realizowany przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Wolborzu. 

 

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia oraz Przewodniczącego Komisji 

Rozwoju Gospodarczego i Budżetu  o przedstawienie opinii w sprawie omawianego projektu 

uchwały.   

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Marek Gajda – przedstawił 

pozytywna opinię Komisji  

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Janusz Swarbuła – również 

przedstawił pozytywną opinię Komisji.  

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie przyjęcia Programu Osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” w Gminie Wolbórz na 

rok 2025; 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara 

Dziubałtowska, Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew 

Klewin, Bogdan Pytel, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

Uchwała nr XII/109/2025 

 b) w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia; 

Sekretarz Gminy Elżbieta Bijoch – poinformowała, iż w miesiącu styczniu do Rady Miejskiej 

w Wolbórz wpłynęła petycja złożona przez Urząd Centralnej i Demokratycznej Kontroli w 

Kielcach. Petycja dotyczy likwidacji trwającego nadal ustroju komunistycznego zarządzanego 

przez nielegalnie działające organizacje partyjne i sędziowskie oraz przywrócenia władzy 

bezpośredniej narodowi poprzez wykonywanie uprawnień wynikających z artykułu 4 
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Konstytucji. Zgodnie ze statutem petycja została skierowana do Komisji Skarg Wniosków i 

Petycji. W dniu 7 marca komisja dokonała analizy petycji zgodnie z ustawą o petycjach z 2014 

roku. Artykuł 2 tej ustawy mówi, że podmiotem uprawnionym do wnoszenia petycji są osoby 

fizyczne, prawne lub jednostki organizacyjne nieposiadające osobowości prawnej. Po dokładnym 

przyjrzeniu się wnioskodawcy, czyli Urzędowi Kontroli Centralnej i Demokratycznej w 

Kielcach, ustalono, że nie jest to podmiot posiadający przymiot osoby fizycznej, osoby prawnej, 

ani żadne ustawy nie nadały mu przymiotu jednostki organizacyjnej nieposiadającej osobowości 

prawnej. W związku z powyższym komisja wnioskuje do Rady o pozostawienie petycji bez 

rozpatrzenia ze względu na brak uprawnień podmiotu do wnoszenia petycji 

 

W związku z brakiem dyskusji Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o wyrażenie opinii w sprawie 

omawianego projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Krzysztof Czapla – przedstawił  pozytywną 

opinię Komisji.  

Głosowano w sprawie: 

w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia; 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara 

Dziubałtowska, Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew 

Klewin, Bogdan Pytel, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

Uchwała nr XII/110/2025 

 c) w sprawie przekazania petycji według właściwości; 

Sekretarz Gminy Elżbieta Bijoch – poinformowała, iż w miesiącu lutym wpłynęła do Rady 

Miejskiej petycja złożona przez mieszkańców wsi Studzianki i kolonia Studzianki. Petycja jest 

wyrazem sprzeciwu mieszkańców przeciwko rozbudowie drogi ekspresowej S12 na odcinku od 

węzła Łódź Południe do węzła Kozenin z węzłem w Studziankach. Petycja została skierowana do 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Komisja zajęła się tą petycją w dniu 7 marca br. Komisja 

rozpatrywała petycję w oparciu o przepisy ustawy o petycjach z 11 lipca 2014 roku. W ustawie 

tej jest zawarta definicja legalna petycji, która mówi, że przedmiotem może być żądanie zmiany 

przepisów prawa, podjęcie rozstrzygnięcia innego działania w zakresie w sprawie podmiotu 
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wnoszącego petycję lub podjęcie działań zmierzających do ochrony wartości wymagających 

uznania ze względu na życie zbiorowe i publiczne i musi być skierowana do adresata 

właściwego. Komisja ustaliła, iż  Rada Miejska nie jest organem właściwym zgodnie z ustawą o 

petycjach, ponieważ ustalono, że inwestorem koncepcji rozbudowy i projektu drogi ekspresowej 

S12 jest Skarb Państwa Dyrektor Generalny Dróg i Autostrad Oddział w Łodzi. Wobec czego 

petycję należy przekazać zgodnie z właściwością do tego podmiotu. 

 

W związku z brakiem dyskusji Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o wyrażenie opinii w sprawie 

omawianego projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Krzysztof Czapla – przedstawił  pozytywną 

opinię Komisji. 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie przekazania petycji według właściwości; 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara 

Dziubałtowska, Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew 

Klewin, Bogdan Pytel, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

Uchwała nr XII/111/2025 

 d) w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli, 

oddziałów przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych oraz publicznych szkół 

podstawowych, dla których organem prowadzącym jest inny organ niż Gmina Wolbórz oraz 

trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania; 

Sekretarz Gminy Elżbieta Bijoch – przekazała, iż wysokość dotacji udzielanej podmiotom 

prowadzącym niepubliczne przedszkola, oddziały przedszkolne w publicznych szkołach 

podstawowych oraz publiczne szkoły podstawowe, dla których organem prowadzącym jest inny 

organ niż Gmina Wolbórz, ustala ustawa o finansowaniu zadań oświatowych. Przygotowany 

projekt uchwały opisuje zasady udzielania dotacji, rozliczania i kontroli tej dotacji. Dotacja 

generalnie udzielana jest na wniosek. Wnioski są składane w miesiącu wrześniu. Następnie do 

każdego dziesiątego miesiąca składana jest aktualna informacja o liczbie dzieci objętych opieką 
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w danym podmiocie. Dotacja rozliczana jest do 31 stycznia następnego roku. Organ dotujący, 

czyli gmina Wolbórz, ma prawo kontroli tej dotacji i takie kontrole są i będą robione. 

  

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia oraz Przewodniczącego Komisji 

Rozwoju Gospodarczego i Budżetu  o przedstawienie opinii w sprawie omawianego projektu 

uchwały.   

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Marek Gajda – przedstawił 

pozytywna opinię Komisji  

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Janusz Swarbuła – również 

przedstawił pozytywną opinię Komisji.  

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli, 

oddziałów przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych oraz publicznych szkół 

podstawowych, dla których organem prowadzącym jest inny organ niż Gmina Wolbórz oraz 

trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania; 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara 

Dziubałtowska, Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew 

Klewin, Bogdan Pytel, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

Uchwała nr XII/112/2025 

 e) w sprawie uchwalenia „Regulaminu korzystania z Sali gimnastycznej przy Szkole 

Podstawowej im. Jana Pawła II w Komornikach”; 

Sekretarz Gminy Elżbieta Bijoch – poinformowała, iż w związku z oddaniem do eksploatacji 

sali gimnastycznej w Komornikach niezbędne jest ustalenie regulaminu. Właścicielem obiektu 

jest gmina Wolbórz, administratorem obiektu pozostaje dyrektor szkoły. Godziny otwarcia 

ustalono zgodnie z zapotrzebowaniem. W paragrafach 7 i 8 ustalono zasady korzystania  obiektu. 

Obiekt jest wykorzystywany przede wszystkim na zajęcia dydaktyczne, na zajęcia pozalekcyjne. 

Mogą być też wykorzystywane na organizacje różnego rodzaju imprez. Generalnie są 

udostępniane podmiotom, funkcjonującym stowarzyszeniom i jednostkom organizacyjnym 
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gminy Wolbórz nieodpłatnie. W pozostałych przypadkach odpłatnie. Zasady odpłatności zostaną 

ustalone w odrębnym zarządzeniu burmistrza Wolborza. W regulaminie zawarto zapis, że obiekt 

nie będzie udostępniany osobom dorosłym do gry w piłkę nożną.  

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia oraz Przewodniczącego Komisji 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego o przedstawienie opinii w sprawie 

omawianego projektu uchwały.   

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Marek Gajda – przedstawił 

pozytywną opinię Komisji.  

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego Paweł 

Swarbuła – również przedstawił pozytywną opinię Komisji.  

Głosowano w sprawie: 

w sprawie uchwalenia „Regulaminu korzystania z Sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej 

im. Jana Pawła II w Komornikach”; 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara 

Dziubałtowska, Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew 

Klewin, Bogdan Pytel, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

Uchwała nr XII/113/2025 

 f) w sprawie uchwalenia „Regulaminu korzystania z Sali gimnastycznej przy Szkole 

Podstawowej im. Miry i Tadeusza Sygietyńskich w Proszeniu” 

Sekretarz Gminy Elżbieta Bijoch – poinformowała, iż sala gimnastyczna w proszeniu jest 

takim samym obiektem jak sala w Komornikach, wobec czego regulaminy tych obiektów są 

tożsame.  

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia oraz Przewodniczącego Komisji 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego o przedstawienie opinii w sprawie 

omawianego projektu uchwały.   

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Marek Gajda – przedstawił 

pozytywną opinię Komisji.  
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Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego Paweł 

Swarbuła – również przedstawił pozytywną opinię Komisji.  

Głosowano w sprawie: 

w sprawie uchwalenia „Regulaminu korzystania z Sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej 

im. Miry i Tadeusza Sygietyńskich w Proszeniu” 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara 

Dziubałtowska, Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew 

Klewin, Bogdan Pytel, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

Uchwała nr XII/114/2025 

 

 g) w sprawie opłaty targowej; 

Zastępca Burmistrza Dymitr Jędryka – poinformował, iż , ustala się dzienną stawkę opłaty 

targowej i tak zmieniono z 10 złotych na 12 złotych od sprzedaży na oznaczonego stanowiska, z 

6 złotych na 7 złotych od sprzedaży obnośnej i wprowadza się opłatę 24 złotych od sprzedaży na 

pozostałych targowiskach. 

 

Radna Rady Miejskiej Bogumiła Jagodzińska – zwróciła się z pytaniem jakich wymiarów jest 

stoisko? 

Zastępca Burmistrza Dymitr Jędryka – poinformował, iż stanowisko ma 4 metry bieżące. 

 

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego oraz 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu o przedstawienie opinii w 

sprawie omawianego projektu uchwały.   

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego Paweł 

Swarbuła – przedstawił pozytywna opinię Komisji.  

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Janusz Swarbuła – również 

przedstawił pozytywna opinię Komisji.  
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Głosowano w sprawie: 

w sprawie opłaty targowej; 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara 

Dziubałtowska, Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew 

Klewin, Bogdan Pytel, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

Uchwała nr XII/115/2025 

 

 h) w sprawie określenia zasad wyznaczania składu oraz zasad działania Komitetu Rewitalizacji 

Gminy Wolbórz; 

Zastępca Burmistrza Dymitr Jędryka – poinformował, iż w związku z pracami nad 

programem rewitalizacji podejmuje się uchwałę określającą zasady wyznaczania składu oraz 

zasady działania komitetu rewitalizacji gminy Wolbórz. 

 

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego oraz 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu o przedstawienie opinii w 

sprawie omawianego projektu uchwały.   

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego Paweł 

Swarbuła – przedstawił pozytywna opinię Komisji.  

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Janusz Swarbuła – również 

przedstawił pozytywna opinię Komisji 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie określenia zasad wyznaczania składu oraz zasad działania Komitetu Rewitalizacji 

Gminy Wolbórz; 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
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ZA (15) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara 

Dziubałtowska, Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew 

Klewin, Bogdan Pytel, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

Uchwała nr XII/116/2025 

 i) w sprawie przyjęcia "Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

Gminy Wolbórz na lata 2025-2030" 

Zastępca Burmistrza Dymitr Jędryka – poinformował, iż wieloletni program gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Wolbórz omawia zasad lokali mieszkaniowych których właścicielem 

jest gmina Wolbórz, podaje koszty oraz dochody wynikające z zarządzania nieruchomościami 

oraz planowane wydatki. 

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego oraz 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu o przedstawienie opinii w 

sprawie omawianego projektu uchwały.   

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego Paweł 

Swarbuła – przedstawił pozytywna opinię Komisji.  

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Janusz Swarbuła – również 

przedstawił pozytywna opinię Komisji.  

Głosowano w sprawie: 

w sprawie przyjęcia "Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy 

Wolbórz na lata 2025-2030" 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara 

Dziubałtowska, Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew 

Klewin, Bogdan Pytel, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

Uchwała nr XII/117/2025 

 j) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wolbórz na lata 2025-2034; 
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Skarbnik Gminy Izabela Midera – poinformowała, iż podstawą zmian przyjętych wartości 

wieloletniej prognozy finansowej są zmiany w budżecie gminy wprowadzone zarządzeniem 

burmistrza Wolborza i uchwałą Rady Miejskiej. W związku z tym dochody budżetu zwiększono o 

kwotę 610 793 zł i po zmianach wynoszą 71 471 609,23 zł. Również o kwotę 610 793 zł 

zwiększono dochody bieżące i wynoszą 62 827 285,44 zł. Dochody majątkowe pozostają bez 

zmian w wysokości 8 644 324,39 zł. Wydatki zwiększono również o kwotę 610 793 zł. i po 

zmianach wynoszą 74 372 369,15 zł jeśli chodzi o rozbicie w wydatkach bieżących, zwiększono  

o kwotę 651 793 zł i wynoszą 57 304 979,81 zł. Zmniejszono natomiast wydatki majątkowe o 

kwotę 41 000 zł i wynoszą 17 067 389,34 zł. Zmieniła się również kwota długu o 1 250 2363,68 

zł i wynosi obecnie 23 710 097,32 zł. To jest kwota planowana na koniec 2025 roku. Różnica 

między dochodami i wydatkami bieżącymi zmniejszyła się o kwotę 41 tys. zł i wynosi obecnie 5 

522 305,63 zł. Zmienił się również dopuszczalny wskaźnik z poprzednich lat i wynosi on obecnie 

18,13%. Zmieniono również wydatki objęte limitem. Zwiększono środki na zadanie budowa 

kanalizacji sanitarnej wraz z wodociągiem na terenie gminy Wolbórz do łącznej wysokości 6 820 

203 zł. I w związku z tym ogólnie wydatki objęte limitem zwiększyły się o kwotę 11 tysięcy 

złotych i wynoszą obecnie 17 093 224,98 zł 

 

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu o przedstawienie opinii w 

sprawie omawianego projektu uchwały.   

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Janusz Swarbuła – przedstawił 

pozytywną opinie Komisji.  

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wolbórz na lata 2025-2034; 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara 

Dziubałtowska, Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew 

Klewin, Bogdan Pytel, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

Uchwała XII/118/2025 
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 k) w sprawie zmian w budżecie Gminy Wolbórz na rok 2025. 

Skarbnik Gminy Izabela Midera – poinformowała, iż uchwała zakłada zwiększenie dochodów 

i wydatków o kwotę 352 014 zł  w tym zmieniono zapisy w subwencji ogólnej z rozdziału 75802 

na odpowiednią część ogólną w subwencji 75834 i 75835 rezerwa na uzupełnienie dochodu. 

Wprowadzono dotacje celowe na wybory prezydenta Rzeczpospolitej Polskiej w kwocie 29 835 

zł. Dotacje na realizację rządowego programu dofinansowanie wynagrodzeń pracowników 

jednostek organizacyjnych pomocy społecznej w kwocie 228 444 zł. I na realizację rządowego 

programu dofinansowanie wynagrodzeń pracowników jednostek wspierania rodziny i systemu 

pieczy zastępczej w płacie 28 751 zł. Wprowadzono środki z pomocy Ukrainie w wysokości 38 

214 zł na realizację dodatkowych zadania oświatowych i wprowadzono dochody własnej gminy 

w wysokości 26 800 zł w rozbiciu na rozliczenia z lat ubiegłych 1262 zł, 6000 opłaty za 

użytkowanie wieczyste, 2500 odsetek od nieterminowych płatności od tej opłaty za użytkowanie 

wieczyste, 623 zł odszkodowania za uszkodzone mienie, 3500 zł za bezumowny czynsz 

mieszkaniowy, o 7 tysięcy zwiększono opłatę za wydawanie zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych. O 115 złotych zwiększono rozliczenia z lat ubiegłych w przedszkolu. W kwocie 

300 złotych wprowadzono zwrot składki zdrowotnej od zasiłków stałych. Wprowadzono wpływy 

z tytułu kosztów upomnienia w kwocie 500 złotych i refundację za usługi wodne zwiększono o 5 

tysięcy złotych. Jeśli chodzi o wydatki w dziale transport i łączność, przesunięto  12 tysięcy zł  z 

usług na różne opłaty i składki w utrzymaniu i naprawie dróg gminnych. W dziale gospodarka 

mieszkaniowa dołożono 1400 zł na różne opłaty i składki w utrzymaniu budynków komunalnych. 

Zdjęto 100 tysięcy złotych z zakupu gruntów na infrastrukturę i dołożono  8 tysięcy na zadanie 

inwestycyjne, budowa fundamentów oraz instalacji energetycznej pod agregaty prądotwórcze 

przy budynkach komunalnych. Wprowadzono w dziale działalność usługowa nowe zadanie, plan 

zagospodarowania przestrzennego na terenie gminy Wolbórz w kwocie 100 tys. zł. W dziale 

urzędy naczelnych organów władzy wprowadzono 29 835 zł na wybory prezydenta 

Rzeczpospolitej Polskiej. W dziale oświata i wychowanie wprowadzono 38 214 zł środków z 

Funduszu Pomocy w Ukrainie i przesunięto  kwotę 16 965 zł w szkołach podstawowych z 

dodatkowych wynagrodzeń rocznych nauczycieli na wydatki osobowe niezaliczone do 

wynagrodzeń i różne opłaty i składki. Zdjęto 5565 zł z przedszkola samorządowego w Wolborzu, 

a wprowadzono na stołówki szkolne i na realizację zadań wymagających stosowania specjalnej 

organizacji nauki i metod pracy dzieci w przedszkolach. W dziale ochrona zdrowia 

wprowadzamy 7000 zł na gminny program profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych i przesunięto 500 zł na szkolenia pracowników w zadaniu placówka wsparcia 

dziennego dla dzieci i młodzieży. W udziale pomoc społeczna wprowadzono 300 zł na zasiłki 

celowe i 228 444 zł na rządowy program dofinansowania wynagrodzeń pracowników jednostek 

organizacyjnych pomocy społecznej. W udziale rodzina 28 721 zł  wprowadzono rządowy 
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program dofinansowania wynagrodzeń pracowników MOPS. W dziale Gospodarka Komunalna i 

Ochrona Środowiska dołożono 11 tysięcy do zadania budowa kanalizacji sanitarnej wraz z 

wodociągiem na terenie Górnych Wolbórz. w dziale Kultura Fizyczna zdjęto z programu Umiem 

Pływać 58 900 złotych, a wprowadzamy dwa nowe zadania, zakup wyposażenia szatni na halach 

sportowych Komornikach i Proszeniu w kwocie 18 tysięcy i zakup piłkochwytów również na  

halach w Komornikach i Proszeniu w kwocie 40 tysięcy.  

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Przewodniczącego Komisji 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego oraz Przewodniczącego Komisji 

Rozwoju Gospodarczego i Budżetu o przedstawienie opinii w sprawie omawianego projektu 

uchwały.   

Przewodniczący Komisji Oświaty Marek Gajda – przedstawił pozytywną opinię Komisji  

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Paweł Swarbuła – przedstawił pozytywną opinię Komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu Janusz Swarbuła – również przedstawił pozytywną opinię 

Komisji.  

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Wolbórz na rok 2025. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara 

Dziubałtowska, Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew 

Klewin, Bogdan Pytel, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

Uchwała XII/118/2025 

7. Informacje, komunikaty i sprawy różne. 

 Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – przedstawił list otwarty do samorządowców 

skierowany przez organizacje związkowe działające w Poczcie Polskiej S.A. List stanowi 

załącznik do protokołu.  

 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Przewodniczący zamknął XII Sesję Rady Miejskiej w Wolborzu.   
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Przewodniczący 

Rada Miejska w Wolborzu 

Zbigniew Klewin  

Przygotował: Alina Banaszczyk 

 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
Szczegółowy przebieg obrad znajduje się na stronie Portal Mieszkańca pod adresem: 

www.wolborz.esesja.pl/posiedzenia 

https://wolborz.esesja.pl/transmisja/65641/xiiasesjaaradyamiejskieja13amarcaa2025.htm 

 

http://www.wolborz.esesja.pl/posiedzenia
https://wolborz.esesja.pl/transmisja/65641/xiiasesjaaradyamiejskieja13amarcaa2025.htm

